
 

 

 

 

 

SCHRIFTELIJKE VRAAG 
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

 

Schriftelijke vraag aan ☒ het college van burgemeester en wethouders  ☒ de burgemeester 

 

Onderwerp: voorzieningen en diensten voor de mensen als gevolg van de coronacrisis 

 

De coronacrisis houdt ons stevig in haar greep. We zien mensen die zich buitengewoon inzetten en 

willen daar graag onze grote waardering voor uitspreken. In het bijzonder bedoelen we daar alle 

harde werkers in het publieke domein mee: zorg, politie, onderwijs, vervoer en natuurlijk ook 

gemeente. Maar we zien ook mensen voor wie de crisis nu al zeer ernstige gevolgen heeft. Op het 

gebied van inkomen (bijvoorbeeld zzp-ers, flexwerkers, uitzendkrachten), zorg (Wmo-cliënten) 

en/of (ouders van) kwetsbare kinderen voor wie het wegvallen van onderwijs een drama is. Het liefst 

zouden we deze zaken in een ‘gewone’ vergadering aan de orde stellen, maar dat is nu onmogelijk. 

Daarom in de vorm van schriftelijke vragen. 

 

Vragen: 

Wonen 

1. Is er overleg met AREA om af te spreken dat huur tijdelijk niet hoeft te worden betaald bij 

terugval van inkomsten? Bijvoorbeeld bij huurders met een nul-urencontract. 

2. De minister heeft met de verhuurders/corporaties landelijk afgesproken om nu geen 

huisuitzettingen te doen. Geldt dat ook als die vallen onder de bevoegdheden van de 

burgemeester? 

3. Is er voldoende capaciteit voor mensen zonder woning (o.a. bij het Verdihuis)? 

 

WMO 

4. Kunnen we voorzieningen toekennen op basis van vertrouwen en met grote voortvarendheid 

zodat persoonlijke bezoeken tot het hoogst noodzakelijke kunnen worden beperkt?  Kunnen 

we ook werken met onderzoeken achteraf? 

5. Kunnen medewerkers van de thuiszorg hun werk veilig (blijven) doen? Is er voldoende 

capaciteit? (Overigens complimenten voor de inzamelactie van beschermingsmateriaal!) 

 

Sociale zaken en werk 

6. Is de gemeente klaar om snel de aangekondigde extra tijdelijke ondersteuning voor 

zelfstandigen zonder personeel (zzp’ers) uit te voeren? 

In Breda is een noodplan gemaakt (BroodNood) om mensen met 0-urencontract, zzp-ers of 

uitzendkrachten die opeens geen inkomsten meer hebben snel te helpen. Overweegt het 

college van B&W ook iets dergelijks? 

7. Kan de voedselbank in Veghel (waar tientallen Udenaren gebruik van maken) nog goed zijn 

werk doen? Is het bij een gebrek aan voedsel denkbaar om te werken met waardebonnen?  

8. Ook winkeliers, MKB-ers en andere kleine zelfstandigen kunnen in de problemen komen. Is 

er overleg met de vastgoedeigenaren in het centrum om de huur van winkelpanden op te 

schorten? Zijn of komen er andere maatregelen om deze groepen te steunen? 
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Sport en cultuur 

9. Berekent de gemeente huur voor sportvelden en -zalen en wijkgebouwen nu de 

verenigingsactiviteiten (sport, cultuur) noodgedwongen stilvallen? 

 

Ouderen 

10. Het vervoer van Valys is stopgezet. Dus nu is lokaal vervoer extra belangrijk. Loopt dat 

gewoon door? 

11. Er waren problemen met de maaltijdvoorziening en die leken snel opgelost te zijn. Geldt dat 

nog steeds? 

 

Jeugd en onderwijs 

12. Is er overleg met de stichting Leergeld? Bijvoorbeeld over het inzetten van 

thuisvoorzieningen en leermiddelen omdat ook kinderen in armoede nu thuis moeten leren? 

13. Loopt de jeugdzorg gewoon door? Zijn er extra maatregelen nodig, omdat ook kwetsbare 

kinderen nu thuis zitten? 

 

Tot slot 

14. Bent u het met ons eens dat een huis-aan-huis te bezorgen informatiebrief van de 

gemeente op dit moment erg nuttig is? In zo’n brief kan staan waar mensen terecht kunnen 

als ze problemen ervaren op een van bovenstaande gebieden. 

15. Kunt u de vragen per stuk beantwoorden en niet clusteren? 

 

 

Afdoening: ☒ schriftelijk ☐ mondelinge beantwoording 

 

Ondertekening: 

Datum indiening : 27-3-2020  

Fractie : SP  

Naam indiener : Spencer Zeegers  

Einddatum/id.nr. iBabs: 27-4-2020 / 117 
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ANTWOORD OP SCHRIFTELIJKE VRAAG 

Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Antwoord door:  ☒ college van burgemeester en wethouders van Uden  ☐ burgemeester 

Datum: 21-4-2020 

Antwoord: 

 

Wonen 

1. Is er overleg met AREA om af te spreken dat huur tijdelijk niet hoeft te worden betaald bij 

terugval van inkomsten? Bijvoorbeeld bij huurders met een nul-urencontract. 

 

Antwoord: 

Hierover heeft geen specifiek overleg met Area plaatsgevonden. Als een huurder een terugval heeft 

van inkomsten, zijn er regelingen die borgen dat er tenminste net zoveel geld binnenkomt als 

iemand met een P-wet uitkering. Daarmee zou de huur betaald moeten kunnen worden. Als er om 

wat voor reden dan ook betalingsproblemen zijn, dan kan een huurder altijd met Area tot afspraken 

komen hoe de situatie opgelost kan worden. Area levert daarbij maatwerk. 

 

2. De minister heeft met de verhuurders/corporaties landelijk afgesproken om nu geen 

huisuitzettingen te doen. Geldt dat ook als die vallen onder de bevoegdheden van de burgemeester? 

 

Antwoord: 

Huisuitzettingen proberen we zoveel mogelijk te voorkomen, zeker als er kinderen bij betrokken 

zijn. De minister doelt op het voorkomen van huisuitzettingen als gevolg van huurachterstand. 

Huisuitzettingen bij misbruik van de woning, zoals bij criminele activiteiten of extreme overlast, 

vallen niet onder de gemaakte afspraken. 

 

3. Is er voldoende capaciteit voor mensen zonder woning (o.a. bij het Verdihuis)? 

 

Antwoord: 

Er is landelijk al heel lang een tekort aan maatschappelijke opvang. Maatschappelijke opvang is 

bedoeld voor mensen die onvoldoende regie hebben over hun eigen leven om te voorzien in 

onderdak, voldoende inkomen etc.. Het niet hebben van een woning is daarmee niet direct een 

argument om gebruikt te maken van  maatschappelijke opvang (bijv. Verdihuis). Op het moment van 

het beantwoorden van deze schriftelijke vragen, zijn er bij de gemeente Uden geen signalen bekend 

dat de coronacrisis leidt tot een toename van het aantal daklozen. 

 

WMO 

4. Kunnen we voorzieningen toekennen op basis van vertrouwen en met grote voortvarendheid 

zodat persoonlijke bezoeken tot het hoogst noodzakelijke kunnen worden beperkt?  Kunnen we ook 

werken met onderzoeken achteraf? 

 

Antwoord: 

Op dit moment worden zoveel mogelijk meldingen op basis van telefonisch onderzoek toegekend. 

Persoonlijk bezoeken worden alleen afgelegd als het verantwoord is, daarbij de richtlijnen van het 

RVIM in acht nemend. 
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Als het niet lukt om op basis van een telefonisch onderzoek een maatwerkvoorziening toe te 

kennen, wordt een tijdelijke maatwerkvoorziening ingezet en het onderzoek op een later tijdstip 

alsnog uitgevoerd. 

 

5. Kunnen medewerkers van de thuiszorg hun werk veilig (blijven) doen? Is er voldoende 

capaciteit? (Overigens complimenten voor de inzamelactie van beschermingsmateriaal!) 

 

Antwoord: 

De thuiszorgaanbieders hanteren strikt de richtlijnen van het RIVM voor hun medewerkers. 

Vooralsnog is er nog steeds voldoende capaciteit. 

 

Sociale zaken en werk 

6. Is de gemeente klaar om snel de aangekondigde extra tijdelijke ondersteuning voor 

zelfstandigen zonder personeel (zzp’ers) uit te voeren? 

In Breda is een noodplan gemaakt (BroodNood) om mensen met 0-urencontract, zzp-ers of 

uitzendkrachten die opeens geen inkomsten meer hebben snel te helpen. Overweegt het college van 

B&W ook iets dergelijks? 

 

Antwoord: 

Ja, we zijn er klaar voor. Wij volgen de landelijke ontwikkelingen op de voet en lopen daarop vooruit. 

We hebben onze systemen ingericht om aanvragen te verwerken. Waar nodig word de 

broodnoodregeling toegepast en voorschotten verleend. 

 

Mensen met een 0-uren contract of uitzendkrachten die geen zelfstandige zijn, komen niet in 

aanmerking voor de regeling Tozo. Op hen zijn de gebruikelijke regelingen van ons sociale 

zekerheidsstelsel van toepassing. Indien er rechten zijn opgebouwd voor een WW-uitkering, kunnen 

zij daarvoor terecht bij het UWV. Als er geen rechten op een WW-uitkering zijn opgebouwd, kunnen 

zij een aanvraag voor een bijstandsuitkering indienen bij onze gemeente als zij in Uden woonachtig 

zijn. 

 

7. Kan de voedselbank in Veghel (waar tientallen Udenaren gebruik van maken) nog goed zijn 

werk doen? Is het bij een gebrek aan voedsel denkbaar om te werken met waardebonnen?  

 

Antwoord: 

De voedselbank in Veghel heeft de komende periode voldoende voedselpakketten op voorraad. 

Onlangs zijn er 2 aanbiedingen doorgezet naar de Voedselbank.  

De deelnemers krijgen royale voedselpakketen mee voor de duur van 2 weken. Vervolgens worden 

de voedselpakketen thuisbezorgd, deze zijn ook bestemd voor de duur van 2 weken.  

  

De voedselbank wordt momenteel tevens ondersteunt door Ons- Welzijn. Er is momenteel geen 

gebrek aan voedsel en vrijwilligers. 

 

8. Ook winkeliers, MKB-ers en andere kleine zelfstandigen kunnen in de problemen komen. Is er 

overleg met de vastgoedeigenaren in het centrum om de huur van winkelpanden op te schorten? Zijn 

of komen er andere maatregelen om deze groepen te steunen? 

 

Antwoord: 

Ondernemers en brancheverenigingen hebben op dit moment al overleg met de vastgoedeigenaren 

over de huur. De gemeente is daarin geen partij, wij hebben geen bevoegdheden om 

vastgoedeigenaren te dwingen. Omdat gesprekken reeds zijn opgestart met individuele 

ondernemers en brancheverenigingen is van gemeentelijke inmenging op dit moment geen sprake.  
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Het College beraadt zich op andere maatregelen en neemt in haar beslissing de landelijke 

maatregelen/ tegemoetkoming mee. Zo hebben wij per 6 april j.l. een noodfonds van € 400.000,- 

opengesteld voor ondernemers met acute liquiditeitsproblemen 

 

Sport en cultuur 

9. Berekent de gemeente huur voor sportvelden en -zalen en wijkgebouwen nu de 

verenigingsactiviteiten (sport, cultuur) noodgedwongen stilvallen? 

 

Antwoord: 

De gemeentelijke sportaccommodaties zijn allemaal gesloten. Een direct effect daarvan is dat de 

binnensportverenigingen (die op basis van uurafname gefactureerd worden) geen zaalhuur meer 

krijgen doorberekend. 

  

Voor buitensportaccommodaties waar de gemeente eigenaar van is geldt dat zij huur en/of een 

recht van opstal in rekening brengt aan de vereniging die zich daar gevestigd heeft. Met deze 

partijen is er een huurovereenkomst afgesloten waarbij per jaar een huurbedrag in rekening wordt 

gebracht per veld/baan. De huur wordt 1x per jaar in rekening gebracht en dat is voor 2020 al 

gedaan. Bijna alle verenigingen hebben daarbij al betaald. 

  

Voor de culturele organisaties waar de gemeente een subsidie relatie mee heeft, zoals Markant en 

Kunst & Co geldt dat zij weliswaar huur afdragen aan de gemeente, maar dat deze jaarlijks door de 

gemeente wordt voorgefinancierd als onderdeel van de exploitatiesubsidie.  

 

Voor overige verenigingen/stichtingen/instellingen die gebruik maken van een eigendom van de 

gemeente en hier huur of een recht van opstal voor betalen geldt eveneens in de meeste gevallen 

dat dit per jaar in rekening wordt gebracht en ook al voldaan is. In enkele gevallen wordt er een 

factuur per maand verstuurd. De meeste van deze nota's zijn al voldaan, met uitzondering van de 

periode april. Daarvoor geldt dat de nota's al waren verstuurd voordat de bekende financiële 

maatregelen van kracht gingen. Eventuele facturen voor de maanden mei en juni zullen 

vanzelfsprekend pas in juni verstuurd worden (tenzij de maatregelen weer verlengd worden). 

 

Indien een partij nog een openstaande factuur heeft en deze als gevolg van de coronavirus niet kan 

betalen dan kan daarvoor uitstel van betaling worden aangevraagd. Tevens wordt onderzocht of en 

zo ja welke maatregelen de gemeente nog meer kan nemen ter ondersteuning van deze 

organisaties. 

 

Ouderen 

10. Het vervoer van Valys is stopgezet. Dus nu is lokaal vervoer extra belangrijk. Loopt dat gewoon 

door? 

 

Antwoord: 

Het kleinschalig collectief vervoer loopt nog gewoon door, we zien wel een grote afname van de 

vervoersbewegingen. Dat past ook binnen de maatregelen die het kabinet heeft afgekondigd. 

Inwoners blijven als gevolg van de Corona crisis veel meer thuis. 

 

11. Er waren problemen met de maaltijdvoorziening en die leken snel opgelost te zijn. Geldt dat 

nog steeds? 

 

Antwoord: 

De problemen rondom maaltijdvoorziening voor de mensen in de aanleunwoningen en de wijken 

zijn opgepakt door Ons Welzijn, zij hebben samen met ondersteuning van vrijwilligers de 
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maaltijdvoorziening overgenomen. Informatie hierover treft u aan op de gemeentelijke website en de 

website van Ons Welzijn. 

 

Jeugd en onderwijs 

12. Is er overleg met de stichting Leergeld? Bijvoorbeeld over het inzetten van thuisvoorzieningen 

en leermiddelen omdat ook kinderen in armoede nu thuis moeten leren? 

 

Antwoord: 

LGN, Leergeld Nederland, onderhoudt actief een lijn naar al haar stichtingen / lokale afdelingen. 

Voor zover scholen zelf gaan / willen leveren vanuit het digitaal lesgeven, melden zij zich bij Sivon 

om een aanvraag te doen voor apparatuur voor hun leerlingen. Voor zover gezinnen computers of 

laptops nodig hebben (bijvoorbeeld omdat school er per huishouden maar 1 verstrekt en er meer 

kinderen zijn die thuis moeten kunnen werken), kunnen zij zich direct melden bij de lokale 

stichtingen Leergeld en die kennen de aanvragen toe via de gebruikelijke procedures.  

Tevens zal er vanuit armoedebeleid bekeken worden welke mogelijkheden er zijn voor het 

ondersteunen van de kwetsbare kinderen m.b.t. leermiddelen. 

 

13. Loopt de jeugdzorg gewoon door? Zijn er extra maatregelen nodig, omdat ook kwetsbare 

kinderen nu thuis zitten? 

 

Antwoord: 

Zoals we eerder al hebben geconstateerd is er nog geen aanbieder die door corona ernstig in de 

problemen zit. We realiseren ons dat het op dit moment om dagkoersen gaat. We hopen echter dat 

iedere aanbieder in staat blijft de dienstverlening overeind te houden. 

 

De RIVM- en GGD-richtlijnen worden door een ieder goed gevolgd. Daarnaast hebben de meeste 

aanbieders extra pagina’s aangemaakt over het virus en de effecten op de dienstverlening. 

 

Elke aanbieder is tot op heden in staat om, al dan niet in aangepaste vorm, en eventueel met behulp 

van andere aanbieders de hulp aan jeugdigen en volwassenen voort te zetten. Waar dit niet in 

groepsverband kan wordt de hulp individueel voortgezet. Wij zijn voortdurend in verbinding met 

aanbieders en hebben hen nadrukkelijk uitgenodigd om, indien nodig, onze hulp in te schakelen. 

 

Wij houden actief de situatie per aanbieder bij en communiceren zodra er ergens knelpunten 

ontstaan. 

 

Veel verblijfsaanbieders realiseren momenteel aparte opvanglocaties voor cliënten die ziek zijn. Dit 

geldt ook voor de verschillende crisiszorg-aanbieders. 

 

Tot slot 

14. Bent u het met ons eens dat een huis-aan-huis te bezorgen informatiebrief van de gemeente 

op dit moment erg nuttig is? In zo’n brief kan staan waar mensen terecht kunnen als ze problemen 

ervaren op een van bovenstaande gebieden. 

 

Antwoord: 

Sinds eind maart heeft de gemeente een extra pagina in het Udens Weekblad waarin we de inwoners 

op de hoogte houden van alle ontwikkelingen rondom Corona. Ook communiceren we dagelijks 

meerdere keren via onze gemeentelijke website en social media-kanalen. Ook de mensen die het 

Udens Weekblad vanwege een nee-nee-sticker niet ontvangen, kunnen goed op de hoogte blijven. 

 


